
PROTOK6I

z posiedzenia Rady Dziekafskiej Wydzialu Filozofii i Nauk Spolecznych

Uniwersytetu Mikofaja Kopernika w Toruniu

z dnia 21.09.2O21r.

OBECNI:

o Dr hab. Radosfaw Sojak, prof. UMK - Dziekan Wydziafu Filozofii i Nauk Spolecznych,
o Dr hab. Mafgorzata Federowicz-Kruszewska, prof. UMK,
o Dr Adrian W6jcik,
o Dr Anna Kola,
o Dr hab. Ditta Baczala, prof. UMK,
o Dr Bibianna Balaj
o Prof. dr hab. Ewa Glowacka,
o Dr Tomasz Komendzi6ski,
o Prof. Dr hab. Tomasz KupS

o dr hab. Violetta Kopifiska, prof. UMK,
o Dr hab. Marek Nasieniewski, prof. UMK,
o Dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. UMK,
o Dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK,
o Prof. Dr hab. Krzysztof Rubacha,
o Dr hab. Aleksandra Seklecka, prof. UMK,
o Dr Joanna Szalacha-Jarmu2ek,
o Dr hab. MaciejTrojan, prof. UMK
o Mgr Anna Mielczarek-Taica.

Go56:
o Mgr Agnieszka Sitkowska

PTANOWANY PORZADEK OBMD:

1. Otwarcieposiedzenia

2. Informacje i komunikaty Dziekana

3. Przyjqcie protokolu z posiedzenia Rady Dziekafskiej dnia 9 wrzeSnia 2027 r. - referuje dr hab.

Marek Nasieniewski, prof. UMK

4. Uchwata Rady Dziekafskiej w sprawie rozstrzygniqcia konkursu i zatrudnienia

na stanowisku adiunkta w Instytucie Filozofii- referuje dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. UMK

5. Uchwafa Rady Dziekafskiej w sprawie ponownego zatrudnienia dr. hab. Piotra Petrykowskiego
po przej5ciu na emeryturQ, na stanowisku profesora uczelni, w wymiarze % etatu
dydaktycznego na okres od 7.tO.2O21 do 30.09.2022 r. - referuje prof. dr hab. Krzysztof

Rubacha

6. Opinia Rady Dziekafiskiej w sprawie powofania dr hab. Jarosfawa Horowskiego, prof. UMK na

kierownika Katedry Teorii Wychowania - referuje prof. dr hab. Krzysztof Rubacha

7. Zaopiniowanie przez Radq Dziekafiskq kandydatury do tytufu najlepszego absolwenta WFINS

- referuje dr hab. Mafgorzata Fedorowicz-Kruszewska, prof. UMK



8. Zaopiniowanie przez Radq Dziekariskq kandydatury do tytulu najlepszego studenta WFiNS -
referuje dr hab. Mafgorzata Fedorowicz-Kruszewska, prof' UMK

9. Zaopiniowanie przez Radq Dziekariskq kandydatury do wyr62nienia dla studenta, kt6ry na

arenie miqdzynarodowej przyczynif siq do rozslawienia Uniwersytetu - referuje dr hab.

Mafgorzata Fedorowicz-Kruszewska, prof. UMK

10. Zaopiniowanie przez Radq Dzieka6skq kandydatury do wyr62nienia za osiqgniqcia w zakresie

wsp6lpracy z otoczeniem spofeczno-gospodarczym - referuje dr hab. Mafgorzata Fedorowicz-

Kruszewska, prof. UMK

11. Wolne wnioski

posiedzenie Rady Dziekortskiej Wydzialu Filozofii i l{ouk Spolecznych rozpoczqlo siq o godzinie

13:00 w trybie stocjonatnym, w Sali nr IX n Wydziale Filozolii i Nauk Spolecznych

Adl

Dziekan dr hab. Radosfaw Sojak, prof. UMK otworzyf posiedzenie Rady Dziekafiskiej Wydziafu Filozofii

i Nauk Spofecznych. Konsultantem protokolu zostaf dr hab. Maciej Trojan, prof' UMK' Prodziekan dr

hab. Mafgorzata Federowicz-Kruszewska, prof. UMK poinformowala uczestnik6w posiedzenia o tym,

2e Komisja nie wylonifa jeszcze kandydata do wyr62nienia dla studenta, kt6ry na arenie

miqdzynarodowej przyczynil siq do rozsfawienia Uniwersytetu oraz kandydata do wyr62nienia za

osiqgniqcia w zakresie wsp6lpracy z otoczeniem spoleczno-gospodarczym. W zwiqzku z powy2szym,

Dziekan zaderydowaf o wylqczeniu z porzqdku obrad punktu nr 9 i 10'

Ad2

1. Informacja o braku zatwierdzenia protokofu z przedostatniego posiedzenia Rady Dziekafskiej.

Ma to zwiqzek z dlugotrwatym zwolnieniem lekarskim mgrAni Uzarskiej, kt6ra odpowiadala za

jego sporzqdzenie. Pani Anna przeszfa na zwolnienie dziefi po obradach i nie wiadomo jak

dfugo bqdzie nieobecna. Protok6f trzeba bqdzie jednak zatwierdzi6, wiqc Dziekan uprzedzif

uczestnik6w, 2e niewykluczone, 2e za kilka miesiqcy zwr6ci siq z pro6bq o przyjqcie protokolu

zgodnie z obowiqzujqcymi procedurami'

Z. Na 4.10.2021r. zaplanowana jest Inauguracja nowego roku akademickiego. Uroczysto6i

odbqdzie siq w Auli UMK przy ulica Gagarina. Na godz. 13:00 zaplanowana jest inauguracja dla

student6w psychologii, kognitywistki, kierunku cognitive science, architektury informacji oraz

dziennikarstwa. O godz. 15:00 odbqdzie siq inauguracja dla kierunk6w: filozofia, MISH-S,

socjologia, metaloznawstwo, pedagogika, praca socjalna, wychowanie fizyczne i sport. Wykfad

inauguracyjny pt."Dlaczego ignoruiemy wiedzq noukowq? O znoczeniu myilenio



krytycznego" wygfosi prof. Marta Biafecka-Pikul z Instytutu Psychologii. Pani profesor

przeniosfa siq na nasz wydziaf z Uniwersytetu Jagiellofiskiego i od paldziernika rozpocznie

prace w Instytucie Psychologii. Dziekan zaprosil do udzialu w uroczystoSciach Dyrektor6w

Insfftut6w oraz po jednym z Prodziekan6w.

3. W Dziekanacie do odbioru czeka LO zaproszef na Inauguracjq og6lnouczelnianq. Wykfad

inauguracyjny w tym roku wyglosi dr hab. Hanna Suchocka, prof. UAM. Dyrektorzy Instytut6w

zostali poproszeni o przekazanie tej informacji pozostatym pracownikom.

4. Pani Ela Brukarzewicz - Kierownik ZAG przygotowuje plan ,,drobnych remont6w"

wydziafowych na przyszty rok kalendarzowy. Zapotrzebowania na ich przeprowadzeni nale2y

skfadai bezpo5rednio do ZAG.

5. Rekrutacja do Szk6l Doktorskich na nowy rok akademicki: Wedfug informacji posiadanych

przez Dyrektor6w Instytut6w, na obecnq chwilq sytuacja wyglqda nastqpujqco:

o Nauki o komunikacji Spolecznej : L4 os6b, 3 zakwalifikowane;

o Psychologia:Lkandydat,

o Filozofia:2kandydat6w,

o Socjologia : brak kandydat6w.

6. Dziekan skierowaf do Prodziekana dr Adriana W6jcika pytanie o aktualnq sytuacjq w kontekicie

planowanej ewaluacji. Dr W6jcik stwierdzif, 2e w od ostatniego spotkania nic siq nie zmienifo.

7. Prodziekan dr Anna Kola przekazafa informacjq dotyczqcq zaplanowanego na najbli2szy piqtek

(24.09l. spotkania z Prorektorem. Nawiqzujqc do tego, Dziekan zawiadomif, ie najbli2sze

posiedzenie Rady Rektorskiej zaplanowana jest na poniedziafek (27.09).

8. Na pro6bq Dziekana Prodziekan dr Anna Kola podjqfa temat ewentualnych zmian w

programach studi6w. Dziekan zaproponowaf, aby wszystkie zmiany podjqi na zebraniu Senatu

w lutym.

9. Pomysf powofania nowego kierunku studi6w: Mgr Anna Mielczarek-Taica przekazala, 2e

zgodnie z decyzjq Rektora, do 25 paldziernika nale2y zlo2yd kompletny wniosek z sylabusami i

innymi niezbqdnymi zafqcznikami. Dziekan zaapelowat o to, by ewentualne nowe kierunki byty

starannie zaplanowane od strony finansowej.

10. Pani mgr Anna Mielczarek-Taica powiadomifa tak2e o zaplanowanym na 5 paidziernika o godz.

10 spotkaniu z Prorektorem ds. Nauki prof. dr hab. Wojciechem Wysotq. W dniu, w kt6rym

odbywa siq niniejsze posiedzenie, powolany zostaf Zesp6f Oceny i Ewaluacji na platformie

Teams. Do sekretariat6w Instytut6w zostal jui wysfany e-mail z opisem procedury oceny. Do

6 paidziernika powinna odbyi siq ju2 pierwsza ocena. Nastqpnie naleiy wyznaczyi kolejne 5

os6b do oceny. Dziekan zaapelowal aby oceny zaplanowa6 tak, by objqly absolutnie wszystkich

pracownik6w, nawet tych, kt6rzy niedawno przeszli procedurq nadania stopnia naukowego



lub tytulu.'Dziekan zapewnil, 2e w przypadku takich os6b, ocena bqdzie automatycznie

pozytywna.

11. ProSba do Prof. Dr hab. Tomasz Kupsia o zfo2enie na nastepnym posiedzeniu Rady Dziekafskiej

raportu z dzialalno$ci KomisjiWydawniczejw minionym roku akademickim .

Ad3

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosil dr hab. Marek Nasieniewskiego, prof. UMK, kt6ry byf

konsultantem protokofu z poprzedniego posiedzenia Rady Dziekariskiej. Profesor Nasieniewski

poinformowaf, ie zapoznaf siq z protokolerl. Zapewnif, 2e wiernie odzwierciedla on przebieg

ostatniego spotkania i rekomenduje jego przyjqcie. W gfosowaniu tajnym na 18 os6b uprawnionych do

gfosowania, w obecno6ci L8 os6b, oddano 18 glos6w na TAK.

Tym samym, protok6f zostaf przyjqty przez Radq Dziekariskq jednomySlnie.

Ad4

lJchwolo Rody Dziekofiskiej w sprowie rozstrzygniqcia konkursu i zatrudnienia na stanowisku adiunkto

w Instytucie Filozofii

O zreferowanie tego punktu poproszony zostal dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. UMK - Dyrektor

Instytutu Filozofii. Profesor poinformowal, 2e konkurs, o kt6rym mowa nie wiq2e siq z utworzeniem

nowego etatu. Jest jedynie zapefnieniem wolnego wakatu, powstalego po rezygnacji z pracy dr Marty

Chojnackiej z Katedry Filozofii Spofecznej. W odpowiedzi na ogloszenie o zatrudnieniu zglosifo siq 14

kandydat6w. Jeden z nich nie spefnial kryterium posiadania tytufu doktora, wiqc nie podlegaf ocenie

Komisji. Spo(r6d pozostalych kandydat6w, komisja wytypowafa dr Jakuba Krzeskiego (5 gfos6w za, 2

glosy wstrzymujqce siq). Dr Krzeski zostanie zatrudniony w Instytucie Filozofii na okres 2 najbli2szych

lat. Profesor Nerczuk stwierdzil, ze dr Krzeski znacznie wzmocni Instytut. Rekomendacja Profesora

zostala poparta przez Dziekana.

W glosowaniu tajnym, na 18 os6b uprawnionych do gfosowania, oddano 15 gfos6w - TAK, 2 osoby

wstrzymafy siq od glosu.

W/w Uchwafa zostafa przyjqta przez Radq Dziekariskq jednomy6lnie.

Ads

tJchwala Rady Dziekariskiej w sprawie ponownego zatrudnienia dr. hob. Piotra Petrykowskiego po

przejiciu no emeryture, na stanowisku profesora uczelni, w wymiarze % etatu dydaktycznego na okres

od 7.70.2027 do 30.09.2022 r.



O zreferowanie tego punktu poproszony zostat Dyrektor Instytutu Nauk Pedagogicznych Prof. dr hab.

Krzysztof Rubacha. Profesor zawnioskowaf o zatrudnienie dr hab. Piotra Petrykowskiegq prof. UMK na

stanowisku dydaktycznym na okres 1 roku.

W glosowaniu tajnym, na 18 os6b uprawnionych do gfosowania, oddano 12 glos6w - TAK, 3 gfosy -
NlE, 3 osoby wstrzymaly siq od glosu.

Ww Uchwala zostala przyjqta przez Radq Dziekadskq jednomySlnie.

Ad5

Opinio Rady Dziekafiskiej w sprawie powolonio dr

kierownika Katedry Teorii Wychowonia

Jaroslowo Horowskiego, prof. UMK na

O zreferowanie tego punktu ponownie poproszony zostaf Dyrektor Instytutu Nauk Pedagogicznych

Prof. dr hab. Krzysztof Rubacha, kt6ry wypowiadal siq o Profesorze Horowskim w samych

superlatywach. Podkre6lif, 2e kandydat jest bardzo aktywnym naukowcem, autorem wielu wysoko

punktowanych artykul6w. Prof. Rubacha zawnioskowal o powierzenie Profesorowi Horowskiemu

funkcji kierownika na okres 3 lat. Dziekan przychylil siq do tej pro6by. Sam r6wniei chwalif

zaanga2owanie Profesora Horowskiego w rozw6j Instytutu Nauk Pedagogicznych.

W glosowaniu tajnym, na 18 os6b uprawnionych do glosowania, oddano 18 gfos6w - TAK.

W/w Uchwafa zostafa przyjqta przez Radq Dziekafskq jednomyjlnie.

Ad7

Zoopiniowanie przez Radq Dziekartskq kandydatury do tytulu najlepszego obsolwenta WFINS

Dziekan w tej czqSci dyskusji udzielif gfosu dr hab. Malgorzacie Fedorowicz-Kruszewskiej, prof. UMK -
Prodziekan do spraw studenckich. Pani Prodziekan poinformowafa, 2e w dniu 17.09 odbylo siq

posiedzenie Wydziafowej Komisji ds. Nagr6d, na kt6rym wyfoniono kandydat6w na najlepszego

studenta i absolwenta Wydziafu. W tajnym gfosowaniu Komisja jednogfoSnie wylonila kandydata na

najlepszego absolwenta. Jest nim p. Jakub Slupczewski, absolwenta Psychologii. W6r6d osiqgniqi p.

Jakuba wymieniono miqdzy innymi: wsp6fautorstwo 2 artykuf6w (w tym 1 naukowego) oraz

monografii z zakresu psychologii, kierowanie projektem badawczym, czfonkostwo w 6 zespofach

badawczych (tak2e tych finansowanych przez NCN i CRUSH), wystqpieri na konferencjach

hob.



miqdzynarodowych i krajowych, funkcjq prezesa kofa naukowego oraz dziafalno6i zwiqzanq z

wygfaszaniem referat6w poza uczelniq.

W glosowaniu tajnym, na 18 os6b uprawnionych do glosowania, oddano 18 glos6w - TAK

W/w Uchwafa zostafa przyjqta przez Radq Dziekafiskq jednomySlnie.

Ad8

Zaopiniowanie przez Radq Dziekafiskq kandydotury do tytulu najlepszego studento WFiNS

Kandydaturq do tytulu najlepszego studenta r6wnie2 zaprezentowala dr hab. Mafgorzata Fedorowicz-

Kruszewska, prof. UMK. Wydzialowa Komisja ds. Nagr6d uznala, 2e na tytuf ten najbardziej zasfuguje

p. Weronika S6jka - studentka ll roku kognitywistyki (s. l) Pani Weronika w minionym roku

akademickim uzyskala Sredniq 4,66. Opr6cz tego wykazala siq wieloma osiqgniqciami badawczymi

(m.in. dziafalnoii w kofach naukowych, realizacja grantu naukowego, czionkostwo w zespole

prezentujqcego nowe technologie na targach). Pani Weronika jest takie wsp6lzafoiycielkq i aktywnq

uczestniczkq kofa kognitywistycznego. Po prezentacji Pani Prodziekan, glos zabrafa dr Bibianna Balaj,

kt6ra poinformowafa,2e wedlug jejwiedzy, p. Weronika zrezygnowata z grantu oraz pefnienia funkcji

w kofe naukowym. Wobec powy2szego, Dziekan uznal, 2e Komisja zostala wprowadzona w bfqd,

zadecydowal o odrzuceniu kandydatury i poprosif przedstawicieli Komisji o przedstawienie innego

kandydata. Dr hab. Mafgorzata Fedorowicz-Kruszewska, prof. UMK zaproponowafa zatem

kandydaturq p. Natalii Stek. Studentka ta otrzymafa grant w ramach konkursu,,lnicjatywa Doskonafo5ci

- Grants4NCUstudents". Jest autorkq rozdziafu w przyjqtej do publikacji monografii naukowej dr hab.

Doroty Siemienieckiej, prof. UMK oraz sprawozdania w wysoko punktowanym czasopi6mie naukowym

z listy ministerialnej. Ponadto studentka aktywnie publikuje i bierze tak2e czynny udzial w

konferencjach krajowych. Jest czfonkiem Rady Dziekaiskiej. W ubiegtym roku akademickim otrzymafa

stypendium Rektora dla najlepszych student6w. W minionym roku akademickim uzyskafa Sredniq 4,89.

Wszyscy czlonkowie posiedzenia w gfosowaniu jawnym opowiedzieli siq za poddaniem pod glosowanie

kandydatury Natalii Stek.

W gfosowaniu tajnym, na 18 os6b uprawnionych do glosowania, oddano 18 gfos6w - TAK

@w Uchwafa zostala przyjqta przez Radq Dziekafskq jednomySlnie.

Ad 11

L. Pytanie Dziekana o to, na jakim etapie jest obecne budowa nowej siedziby Instytutu

Psychologii. Dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK poinformowal, ie dokfadnie wczoraj (tj.



2O.O9.202Lr..) minql termin oddania budynku do u2ytku, ale budynek z cafq pewnoSciq nie

bqdzie jednak oddany jeszcze przez nastqpny miesiqc. Realnym terminem zej5cia z budowy i

zakoficzenia odbioru jest polowa listopada. Do tego trzeba doliczyd jeszcze ok. 2 tygodni na

montai mebli. W zwiqzku z tym, wszystkie zajqcia,.kt6re w nadchodzqcym semestrze miaiy byi

prowadzone w budynku, muszE odbywai siq w formie zdalnej. Profesor zapewnif jednak, 2e

,,przeprowadzka" nastqpi jeszcze w tym roku kalendarzov4rm. Oficjalne otwarcie budynku

przewidziane jest na wiosnq.

2. Wniosek dr Anny Koli o nadanie tytufu Studenta, kt6ry rozsfawia nasz wydziaf na arenie

miqdzynarodowej p. Katarzynie Zilmmann - laureatce srebrnego medalu w czw6rce podw6jnej

na igrzyskach olimpijskich w Tokio. Dziekan nie przychylif siq do pro3by, twierdzqc, 2e nie

mo2na nadad tytulu bez oficjalnego wniosku.-Prodziekan dr hab. Mafgorzata Fedorowicz-

Kruszewska, prof. UMK przypomniafa, ie nagradzaniem student6w za osiqgniqcia w

dyscyplinach sportowych zajmuje siq UCS.

3. Dziekan z przykro5ciq stwierdzif, 2e mimo usilnych pr65b nie udafo siq ufo2yd plan6w zajqi na

nadchodzqcy semestr w taki spos6b, by bezproblemowo przej66 na nauczanie w trybie

hybrydowym. Dziekan skrytykowat brak elastycznoSci ze strony wykfadowc6w i zapowiedzial,

2e od tej pory przy zgloszeniach dot. zajq6 nie bqdq podawane konkretne godziny, a informacja

czy majq odbywai siq w pierwszej czyw drugiej pofowie dnia. Ufatwito ufo2enie planu. Dziekan

zaapelowal o wiqcej elastycznoSci ze strony wykfadowc6w.

4. Pytanie dr hab. Aleksandry Sekleckiej, prof. UMK o to, jak wyglqda kwestia seminari6w dla

os6b powtarzajqcych rok. MgrAnna Mielczarek-Taica poinformowala,2e zmiana promotora

mo2e nastqpii jedynie za zgodq Dziekana, studenta i osoby prowadzqcej seminarium. Dziekan

zwr6cif przy tym uwage na to, 2e nie ma obowiqzku zgadzania siq na ka2dy wniosek i zarzqdzil,

2e przy drugim wniosku o powtarzanie roku Student bqdzie musiaf liczyi siq z odmowq.

5. Informacja Prof. Dr hab. Tomasza Kupsia o Programie wspierania czasopism. Z informacji

przekazanych przez Dziat Nauki wynika, 2e czasopisma nisko punktowane (20 pkt i mniej) nie

otrzymajq wsparcia. Nie wiadomo jak bqdzie dalej wyglqdafa ta sytuacja.

Po wysluchaniu wszystkich wniosk6w, Dziekan podziqkowal uczestnikom spotkania za obecno66

i zamknqf posiedzenie Rady Dziekafiskiej.

Protokolowala:


